
REUNIÓ DE LA MESA PER A LA REACTIVACIÓ D’ALCOI

Dia: 29 de juliol de 2020
Inici: 18.04 hores 
Final: 18.48 hores

La reunió es realitza a la Sala de Plens de l’Ajuntament d’Alcoi i hi assisteixen en representació 
dels grups municipals:

Antonio Francés Pérez Alcalde

Jordi Valentí Martínez Juan Portaveu del grup municipal SOCIALISTA

Juan Enrique Ruiz Doménech Portaveu del grup municipal PARTIDO POPULAR

Màrius Ivorra Torregrosa Portaveu del grup municipal COMPROMÍS ALCOI

Marcos Martínez Coloma Regidor del grup municipal  CIUDADANOS

Aarón Ferrándiz Santamaría Regidor del grup municipal PODEM

Pablo González Gimeno Regidor del grup municipal GUANYAR ALCOI

David Andrés Abad Giner Portaveu del grup municipal  VOX

ANTONIO FRANCÉS

Bona vesprada, us hem passat una proposta d’homenatge a les víctimes de la Covid-19 i en 
reconeixement als qui han estat en primera línia, l’11 de setembre. L’Estat i alguns ajuntaments ja 
l’han fet, i hem pensat a plantejar un acte el més sobri possible, ja que l'ocasió ho requereix.

MÀRIUS IVORRA

L’11 de setembre és una data molt assenyalada... Nosaltres havíem pensat un memorial en la 
residència d’Oliver, podria ser amb els noms de les persones que han faltat allí.

JUAN ENRIQUE RUIZ

Crec que és un error ajuntar l’homenatge a les víctimes amb el reconeixement als que han treballat. 
Crec que és millor que no siga tot en el mateix acte.

DAVID ABAD
Jo també crec que millor dos actes diferents.



JUAN ENRIQUE RUIZ

Tant s’ho mereixen els uns com els altres. Pense que aquesta proposta és com una espècie de funeral
civil. Pense que podríem plantejar a les empreses i institucions en l’acte del Nou d’Octubre.

ANTONIO FRANCÉS

En el Consell de Cultura es pot plantejar la possibilitat del Nou d’Octubre. Respecte de fer un acte a
Oliver, hi ha seixanta i tres persones de Domus VI que han perdut la vida, però fins a les vuitanta 
que han faltat, són persones no vinculades a Domus VI. L’homenatge és a totes les víctimes.

MÀRIUS IVORRA

Sí, però és el lloc on més ha afectat. Podríem posar una placa allí.

ANTONIO FRANCÉS

És una residència, que continuarà tenint activitat, i posar una placa com eixa allí no em sembla 
oportú.

MÀRIUS IVORRA

Organitzar dos actes és complicat; crec que millor fer alguna cosa conjunta.

JORDI MARTÍNEZ

Jo també ho veig més conjuntament.

ANTONIO FRANCÉS

Això no impedeix que el Nou d’Octubre es faça un reconeixement a sanitaris o a tots els que han 
estat en primera línia. Serà complicat incloure a tots.

MÀRIUS IVORRA

És important que tots se senten representats.

AARÓN FERRÁNDIZ

Fins i tot el que estava ajudant els veïns.

PABLO GONZÁLEZ

Si ens posem a classificar, sempre algú se’n quedarà fora. Per exemple, hi ha gent que s’ha quedat i 
també ha fet coses.

MÀRIUS IVORRA 

Potser també es pot fer un acte a Domus VI, plantar un arbre o alguna cosa simbòlica.

AARÓN FERRÁNDIZ



Hauríem de comptar amb els familiars i veure què els sembla.

ANTONIO FRANCÉS

Quan va finalitzar l’estat d’alarma amb una missa, es van llegir els noms de les persones que han 
faltat, les que els familiars van voler. 

PABLO GONZÁLEZ

Açò seria més un funeral d’Estat. Qui parlaria?

ANTONIO FRANCÉS

Buscar una persona que introduïsca, un quartet, la soprano Tània Bou que ha estat cantant en el 
confinament. Que aglutine a tots.

JUAN ENRIQUE RUIZ

La placa la veig, però no sé si obrir a la participació de Sanitat. Que siga un homenatge a les 
víctimes.

ANTONIO FRANCÉS

L’acte és sobretot en memòria de les víctimes, manifestar el dolor.

JUAN ENRIQUE RUIZ

Per això en el Nou d’Octubre fer el reconeixement a persones i institucions que hi han estat, i els 
sanitaris que el recullen en nom de tots.

ANTONIO FRANCÉS

El passaríem al dissabte.

MÀRIUS IVORRA

És perquè l’11 de Setembre és una data molt assenyalada.

JORDI MARTÍNEZ

La setmana següent ja és la central de les festes de la Patrona.

DAVID ABAD

L’homenatge s’ha de fer amb les normes de distància.

MARCOS MARTÍNEZ

Pot ser dijous, depén de l’hora.

JORDI MARTÍNEZ



Havíem pensat divendres perquè hi vinga la gent.

AARÓN FERRÁNDIZ

Podem passar-lo a dissabte a la vesprada.

JUAN ENRIQUE RUIZ

Divendres o dissabte li dónes més prestància que entre setmana.

MÀRIUS IVORRA

Una placa estaria bé a Oliver, és un fet històric i per a recordar el que ha passat.

ANTONIO FRANCÉS

Jo allí no ho veig. Pensa en el que hi portarà allí un familiar.

AARÓN FERRÁNDIZ

Si la residència estiguera tancada, seria una altra cosa. Una cosa simbòlica com ha dit Marcos.

JORDI MARTÍNEZ

És una residència privada i no sé si voldran que plantem un arbre.

MÀRIUS IVORRA

Dins no, però sí que podem fora.

MARCOS MARTÍNEZ

Quan passe el temps, la perspectiva serà diferent. 

ANTONIO FRANCÉS

Anem concretant açò i passem el guió. En el punt 2, us passem un resum dels acords de la Mesa i 
que s’incloga en el Ple. Alguna cosa per a incloure o modificar?

JUAN ENRIQUE RUIZ

Posar actes d’homenatge en lloc d’acte, i ja està.

ANTONIO FRANCÉS

El tercer punt és sobre la comissió extraordinària sobre Domus VI. Pense que no seria una comissió 
informativa, seria una reunió per a parlar d’aquesta qüestió.

PABLO GONZÁLEZ

No es pot obligar que hi vinguen, vam dir.



ANTONIO FRANCÉS

Cal enviar una invitació.

PABLO GONZÁLEZ

A familiars, algú de l’empresa...

ANTONIO FRANCÉS

Podria ser la primera setmana de setembre, si us sembla bé.

JUAN ENRIQUE RUIZ

Plantegem cada grup les persones que considerem que hi poden vindre.

JORDI MARTÍNEZ

La setmana després del Ple, la del 7 al 13.

MÀRIUS IVORRA

La de l’homenatge.

ANTONIO FRANCÉS

Plantegem dimarts o dimecres, enviem una invitació. Vull dir que el dia 8 o 9 volem fer una reunió 
pel que ha passat i quadrem els horaris.

JUAN ENRIQUE RUIZ

Cadascú podríem fer una proposta.

ANTONIO FRANCÉS

Metges i plataforma, també.

MARCOS MARTÍNEZ

Si algú considera a algú més.

JUAN ENRIQUE RUIZ

Faltaria el metge que n’estava de responsable, el que va designar Sanitat.

ANTONIO FRANCÉS

Esta setmana enviem la invitació, per al 8 o 9 de setembre.

Passem al punt quatre, sobre les meses monogràfiques per a la reactivació d’Alcoi després de la 
Covid-19. El PP ha enviat fa una estona una proposta. 



JUAN ENRIQUE RUIZ

Hauríem de plantejar els compareixents. El nom que va dir Compromís no té massa..., hi estem tots 
d’acord. Hem de treballar amb una miqueta més de temps per a transformar la ciutat. Fins a tres 
anys no estarà la ciutat postcovid.
Plantegem una sèrie de noms, una proposta de treball i mirem de començar com més prompte 
millor.

ANTONIO FRANCÉS

Per a ser operatius, passem cadascú unes propostes i intentem consensuar-les.

JORDI MARTÍNEZ

Consensuar està bé, però mirem a veure de no duplicar, ja que molts formen part del CES..., per no 
llevar-li protagonisme...

MÀRIUS IVORRA

I portar gent de fora, de prestigi.

JUAN ENRIQUE RUIZ

Sí, nosaltres portem una sèrie de noms.

MÀRIUS IVORRA

Podem fer un mix, si volem portar també gent del CES o que es tracte en el CES.

JUAN ENRIQUE RUIZ

La dinàmica és diferent: allí proposa l’Ajuntament i ací és al revés.

MÀRIUS IVORRA

Que vinga gent de fora, marquem unes directrius i ja decidirem entre tots què fem. Alcoi ara no té 
una visió externa..., i mirar-se el melic fa mal.

ANTONIO FRANCÉS

Pensem que les coses de fora són millors..., i no és així. L’Ajuntament sempre ha aprovat línies de 
treball. «Posar-se les piles» en dinamització és possible, però no pensar que per ser de fora és més 
encertat.

PABLO GONZÁLEZ

S’ha de veure si es debat o cadascú conta les seues idees. El CES hi ha d’estar present.

AARÓN FERRÁNDIZ

S’ha de buscar l’equilibri entre tot, obrir també a altres consells, que també hi poden aportar.



ANTONIO FRANCÉS

També podem fer grups de treball, plantejar açò dins dels consells i escoltar.

AARÓN FERRÁNDIZ

Fer aquestes comissions dins dels consells.

JORDI MARTÍNEZ

No tots els membres dels consells formen part dels grups de treball.

ANTONIO FRANCÉS

Fem propostes entre tots. L’agenda urbana 2030 és necessària i anem a fer que les conclusions s’hi 
incorporen. Després s’elabora el pla d’acció.

JUAN ENRIQUE RUIZ

Simbolitzar el treball conjunt de tots els grups seria un error. 

PABLO GONZÁLEZ

Treballem a l’agost en açò i ja ho concretem.

ANTONIO FRANCÉS

Intentem que al setembre ja estiga clar qui participa, i els consells, i establir un calendari. Limitar a 
cinc o deu persones, al marge dels consells.

Alguna cosa més?

I, no havent-hi més assumptes, a les 18.48 hores s’acaba la sessió.



REUNIÓN DE LA MESA PARA LA   REACTIVACIÓN DE ALCOY  

Día: 29 de julio de 2020
Inicio: 18.04 horas 
Final: 18.48 horas

La reunión se realiza en el Salón de Plenos del Ayuntamiento de Alcoy asistiendo en representación 
de los grupos municipales:

Antonio Francés Pérez Alcalde

Jordi Valentí Martínez Juan Portavoz del grupo municipal SOCIALISTA

Juan Enrique Ruiz Doménech Portavoz del grupo municipal PARTIDO POPULAR

Màrius Ivorra Torregrosa Portavoz del grupo municipal COMPROMÍS ALCOI

Marcos Martínez Coloma Concejal del grupo municipal  CIUDADANOS

Aarón Ferrándiz Santamaría Concejal del grupo municipal PODEM

Pablo González Gimeno Concejal del grupo municipal GUANYAR ALCOI

David Andrés Abad Giner Portavoz del grupo municipal  VOX

ANTONIO FRANCÉS

Buenas tardes, os hemos pasado una propuesta del homenaje a las víctimas de la COVID-19 y en 
reconocimiento a los que han estado en primera línea el 11 de septiembre. El Estado y algunos 
Ayuntamientos ya lo han hecho y hemos pensado plantear un acto, lo más sobrio posible, ya que la 
ocasión lo requiere.

MÀRIUS IVORRA

El 11 de septiembre es una fecha muy señalada... Nosotros hemos pensado en un memorial en la 
residencia de Oliver, podría ser con los nombres de las personas que han fallecido allí.

JUAN ENRIQUE RUIZ

Creo que es un error hacer coincidir el homenaje a las víctimas con el reconocimiento a los que han 
trabajado.
Creo que es mejor que no sea todo en el mismo acto.

DAVID ABAD

Yo también creo que es mejor dos actos diferentes.

JUAN ENRIQUE RUIZ

Tanto lo merecen unos como otros. Pienso que esta propuesta es como una especie de funeral civil. 
Pienso que podría plantearse a las empresas e instituciones en el acto del Nou d’Octubre.

ANTONIO FRANCÉS



En el Consell de Cultura, puede plantearse la posibilidad del Nou d’Octubre. Respecto a realizar un 
acto en Oliver, hay sesenta y tres personas de Domus VI que han perdido la vida, pero hasta las 
ochenta que han fallecido, son personas no vinculadas a Domus VI. El homenaje es a todas las 
víctimas.

MÀRIUS IVORRA

Si, pero es el lugar donde más ha afectado. Podríamos poner una placa allí.

ANTONIO FRANCÉS

Es una residencia, que continuará teniendo actividad y poner una placa como esa, no me parece 
oportuno.

MÀRIUS IVORRA

Organizar dos actos es complicado; creo que es mejor hacer algo conjunto.

JORDI MARTÍNEZ

Yo también lo veo más conjuntamente.

ANTONIO FRANCÉS

Esto no impide que el Nou d’Octubre se haga un reconocimiento a sanitarios o a todos los que han 
estado en primera línea. Será complicado incluir a todos.

MÀRIUS IVORRA

Es importante que todos se sientan representados.

AARÓN FERRÁNDIZ

Incluso aquellos que estaban ayudando a los vecinos

PABLO GONZÁLEZ

Si nos ponemos a clasificar, siempre alguien quedará fuera. Por ejemplo, hay gente que se ha 
quedado y también ha hecho cosas.

MÀRIUS IVORRA

Quizás también se puede hacer un acto en Domus VI, plantar un árbol o algo simbólico.

AARÓN FERRÁNDIZ

Deberíamos contar también con los familiares y ver qué les parece.

ANTONIO FRANCÉS



Cuando finalizó el estado de alarma con una misa, se leyeron los nombres de las personas que 
habían fallecido, las que los familiares quisieron.

PABLO GONZÁLEZ

Esto sería más un funeral de Estado. ¿Quién hablaría?

ANTONIO FRANCÉS

Buscar una persona que realice la introducción, un cuarteto, la soprano Tania Bou que ha estado 
cantando durante el confinamiento. Que aglutine a todos.

JUAN ENRIQUE RUIZ

La placa lo veo, pero no sé si abrir a la participación de sanidad. Que sea un homenaje a las 
víctimas.

ANTONIO FRANCÉS

El acto es sobre todo en memoria de las víctimas, manifestar el dolor.

JUAN ENRIQUE RUIZ

Por eso en el Nou d’Octubre hacer el reconocimiento a personas e instituciones que han estado y los
sanitarios que lo recojan en nombre de todos.

ANTONIO FRANCÉS

Lo pasaríamos a sábado.

MÀRIUS IVORRA

Es porque el 11 de Septiembre es una fecha muy señalada.

JORDI MARTÍNEZ

La semana siguiente ya es la central de las fiestas de la Patrona.

DAVID ABAD

El homenaje debe hacerse con las normas de distanciamiento.

MARCOS MARTÍNEZ

Podría ser jueves, dependiendo de la hora.

JORDI MARTÍNEZ

Habíamos pensado viernes para que venga gente.

AARÓN FERRÁNDIZ



Podemos pasarlo a sábado por la tarde.

JUAN ENRIQUE RUIZ

Viernes o sábado le das más prestancia que entre semana.

MÀRIUS IVORRA

Una placa estaría bien en Oliver, es un hecho histórico y para recordar lo que ha pasado.

ANTONIO FRANCÉS

Yo allí no lo veo. Piensa en el que llevará allí a un familiar.

AARÓN FERRÁNDIZ

Si la residencia estuviera cerrada, sería otra cosa. Una cosa simbólica como ha dicho Marcos.

JORDI MARTÍNEZ

Es una residencia privada y no sé si querrán que plantemos un árbol.

MÀRIUS IVORRA

Dentro no, pero sí que podemos fuera.

MARCOS MARTÍNEZ

Cuando pase el tiempo, la perspectiva será diferente.

ANTONIO FRANCÉS

Vamos concretando esto y pasamos el guión. En el punto 2, os pasamos un resumen de los acuerdos 
de la Mesa y que se incluya en el Pleno. ¿Algo para incluir o modificar?

JUAN ENRIQUE RUIZ

Poner actos de homenaje en lugar de acto, y ya está.

ANTONIO FRANCÉS

El tercer punto es sobre la comisión extraordinaria sobre Domus VI. Pienso que no sería una 
comisión informativa, sería una reunión para habla de esta cuestión.

PABLO GONZÁLEZ

No se puede obligar a que vengan, dijimos.

ANTONIO FRANCÉS



Hay que enviar una invitación.

PABLO GONZÁLEZ

A familiares, alguien de la empresa...

ANTONIO FRANCÉS

Podría ser la primera semana de Septiembre, si os parece bien.

JUAN ENRIQUE RUIZ

Planteemos cada grupo las personas que consideramos que pueden venir.

JORDI MARTÍNEZ

La semana después del Pleno, la del 7 al 13.

MÀRIUS IVORRA

La del homenaje.

ANTONIO FRANCÉS

Planteamos martes o miércoles, enviamos una invitación. Quiero decir que el día 8 o 9 queremos 
hacer una reunión por lo que ha pasado y cuadramos los horarios.

JUAN ENRIQUE RUIZ

Cada uno podríamos hacer una propuesta.

ANTONIO FRANCÉS

Médicos y plataforma, también.

MARCOS MARTÍNEZ

Si alguien considera a alguien más.

JUAN ENRIQUE RUIZ

Faltaría el médico que estaba de responsable, el que designó Sanidad.

ANTONIO FRANCÉS

Esta semana enviamos la invitación, para el 8 o 9 de septiembre.

Pasamos al punto cuatro, sobre las mesas monográficas para la reactivación de Alcoy después de la 
Covid-19. El PP ha enviado hace un rato una propuesta.

JUAN ENRIQUE RUIZ



Tendríamos que plantear los comparecientes. El nombre que dijo Compromís no tiene demasiado..., 
estamos todos de acuerdo. Tenemos que trabajar con un poco más de tiempo para transformar la 
ciudad. Hasta tres años no estará la ciudad poscovid.
Planteamos una serie de nombres, una propuesta de trabajo y mira de empezar cuanto antes mejor.

ANTONIO FRANCÉS

Para ser operativos, pasamos cada uno unas propuestas e intentamos consensuarlas.

JORDI MARTÍNEZ

Consensuar está bien, pero miremos a ver de no duplicar, puesto que muchos forman parte del 
CES..., por no quitarles protagonismo.

MÀRIUS IVORRA

Y traer gente de fuera, de prestigio.

JUAN ENRIQUE RUIZ

Sí, nosotros llevamos una serie de nombres.

MÀRIUS IVORRA

Podemos hacer un mix, si queremos traer también miembros del CES o que se trate en el CES.

JUAN ENRIQUE RUIZ

La dinámica es diferente: allí propone el Ayuntamiento y aquí es a la inversa.

MÀRIUS IVORRA

Que venga gente de fuera, marcamos unas directrices y ya decidiremos entre todos qué hacemos. 
Alcoy ahora no tiene una visión externa..., y mirarse el ombligo hace daño.

ANTONIO FRANCÉS

Pensamos que las cosas de fuera son mejores..., y no es así. El Ayuntamiento siempre ha aprobado 
líneas de trabajo. «Ponerse las pilas» en dinamización es posible, pero no pensar que por ser de 
fuera es más acertado.

PABLO GONZÁLEZ

Se tiene que ver si se debate o cada cual cuenta sus ideas. El CES debe estar presente.

AARÓN FERRÁNDIZ

Se tiene que buscar el equilibrio entre todo, abrir también a otros consejos, que también pueden 
aportar.

ANTONIO FRANCÉS



También podemos hacer grupos de trabajo, plantear esto dentro de los consejos y escuchar.

AARÓN FERRÁNDIZ

Hacer estas comisiones dentro de los consejos.

JORDI MARTÍNEZ

No todos los miembros de los consejos forman parte de los grupos de trabajo.

ANTONIO FRANCÉS

Hagamos propuestas entre todos. La agenda urbana 2030 es necesaria y vamos a hacer que las 
conclusiones se incorpoen. Después se elabora el plan de acción.

JUAN ENRIQUE RUIZ

Simbolizar el trabajo conjunto de todos los grupos sería un error.

PABLO GONZÁLEZ

Trabajemos en agosto en esto y ya lo concretamos.

ANTONIO FRANCÉS

Intentemos que en Septiembre ya esté claro quién participa, y los consejos, y establecer un 
calendario. Limitar a cinco o diez personas, al margen de los consejos.

¿Algo más?

Y, no habiendo más asuntos, a las 18.48 horas se acaba la sesión.


